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1. 3 en 4 Op pag. 3 wordt omstandig uitgelegd dat de hogere vergoeding voor 

raadsleden € 76.000 kost. Welke kosten zijn er gemoeid met de uitbreiding 

van het aantal (uren van de) wethouders?

n.v.t. In 2018 kostte de uitbreiding € 35.598,- Rijnders / Kole

2. 4 taakveld milieubeheer, staan er tegenover deze hogere lasten nog 

legesinkomsten?

Lont Voor 2018 is dit nog niet van toepassing. In 2019 zal ook in Oudewater doorbelasting gaan 

plaats vinden. Op grond van het uitvoeringsprogramma 2019 ODRU-Oudewater is een 

inschatting gemaakt dat circa 14% van de in totaal 4.456 uren kan worden doorbelast dan wel 

in de leges tot uiting komt. Het gaat om 170 uur milieu-inzet ruimtelijk plannen en projecten, 

170 uur milieu-inzet Wabo-advies en 230 uur milieu-inzet Wabo-vergunningen.  Voor verdere 

informatie wordt verwezen naar beantwoording rondvragen ODRU (19R.00480).

Bots / Kers

3. 7 De thuisbezorging van reisdocumenten c.a. wordt goed gewaardeerd. Maar in 

hoe vaak is van deze service gebruik gemaakt? Was de geraamde € 10.000 

daar voor nodig?

Verhoeve In 2018 werden er 215 (34%) reisdocumenten en 36 (17%) rijbewijzen gratis thuisbezorgd. De 

kosten die hiermee gemoeid waren, bedroegen over het boekjaar 2018 € 9.585,-

v.d. Lit 

4. 8 In 2018 is een aanzet gemaakt met buurtbemiddeling. Er wordt gebruik 

gemaakt van een ‘professionele marktpartij’. Een marktpartij betreft meestal 

een commerciële partij. Is daar hier ook sprake van en wat zijn de kosten van 

deze activiteit?

Kok De marktpartij is Kwadraad, maatschappelijk werk, geworden. Een 1e lijns zorgorganisatie, 

zonder winstoogmerk. De kosten voor buurtbemiddeling zijn voor 2018-2019 € 8700,-, voor 

2019-2020 €7400,- en voor 2020-2021 € 7400,-. Het eerste jaar zijn de kosten hoger i.v.m. 

opstartkosten.

Burgt / Sleurink

5. 8 Het organiseren van het onderhoud en exploitatie van de brandweerkazerne is 

weer teruggegaan naar de gemeente. De gemeente heeft er weer voor 

gekozen om een deel weer door de VRU uit te laten voeren. Dit is onduidelijk. 

Komen de kosten voor onderhoud en exploitatie nu weer rechtstreeks ten laste 

van elke individuele gemeente? 

Verhoeve/Duindam De gemeente Oudewater is altijd verantwoordelijk geweest voor de financiering van het 

onderhoud van de brandweerkazerne Oudewater aangezien het pand eigendom is van de 

gemeente. De Veiligheidsregio Utrecht is slechts gebruiker, de gemeente stelt de kazerne ‘om 

niet’ ter beschikking. In de uitvoering van het onderhoud zijn sommige taken verschoven, 

echter verandert dit niks aan de eigendomssituatie: de gemeente is altijd verantwoordelijk 

geweest voor de onderhoudskosten en blijft dit ook in de nieuwe situatie. Dit hoeft overigens 

niet in elke gemeente zo te zijn: in sommige gemeenten is de Veiligheidsregio Utrecht 

eigenaar van het pand waarin een kazerne gevestigd is, logischerwijs is de Veiligheidsregio 

Utrecht dan ook verantwoordelijk voor de kosten van het onderhoud. 

Michel /  

Vermeulen

6. 20 “In algemene zin is in 2018 voor cultuur de basis op orde gebracht (...)”. Wat 

wordt hier concreet bedoeld? Welke acties zijn ondernomen, uitgevoerd en 

met welk resultaat?

Lont Deze alinea is per abuis opgenomen in dit jaarverslag. Deze tekst verwijst nl. naar de situatie 

in Woerden en is niet van toepassing op Oudewater. In de definitieve versie zal deze worden 

verwijderd.

Burgt / Stuart

7. 27 De toelichting bij programmadoel 1.5 geeft aan dat het bestemmingsplan voor 

het bouwplan Wijngaardstraat “op zijn vroegst in het derde kwartaal van 2019 

kan worden aangeboden. Is dat nog steeds de verwachting of komt er verdere 

vertraging in beeld?

Duindam Momenteel vindt er overleg plaats samen met de Woningraat teneide te beoordelen of de 

huidige planning realistisch is. Na het zomerreces verwachten we een nieuwe (eventueel 

aangepaste) planning. 

Michel / van 

Kats

8. 29 Het restant budget van de begrotingspost Opstellen bestemmingsplannen 

wordt ingezet om het omgevingsplan Binnenstad af te ronden. Hoe groot is dit 

budget? Wat wordt bedoeld met de tussenzin “niet zijnde structureel budget” 

en is de verwachting dat met dit restant-budget en de eerder geraamde 

bedragen van € 25.000 in 2019 en 2020 er voldoende middelen beschikbaar 

zijn?

Duindam Het betreft een incidenteel toegekend budget dat tot tweemaal toe (gemotiveerd) is 

overgeheveld naar het nieuwe boekjaar. In bijlage 3 (budgetoverhevelingen) van de 

jaarstukken 2018 worden de kosten opstellen bestemmingsplannen genoemd en wel voor een 

bedrag van € 65.000,-  Het is op dit moment nog lastig in te schatten of het restantbudget 

toereikend zal zijn. Het beschikbaar gestelde budget is wel taakstellend.

Michel / van 

Kats

9. 52 In de risicoparagraaf staat ook de Stichting Onderwijs Primair opgenomen met 

een impact van € 100.000 en de kans “klein”. Is er, na het naar voren komen 

van problemen bij deze Stichting, reden dit risicoprofiel bij te stellen?

Duindam Ondanks de negatieve resultaten in de jaren 2017 en 2018 is de stichting financieel gezond. 

De meerjarenbegroting gaat vanaf 2020 uit van een jaarlijks overschot. De fianciële informatie 

in het bestuursverslag van 2018 geeft vertrouwen voor de toekomst. Vooralsnog ligt het niet in 

de rede het risicoprofiel aan te passen. We verwijzen u hierbij naar de RIB (19R.00448) 

waarin vragen uit het forum Samenleving d.d. 27 mei, zijn beantwoord. 

Burgt / Heer

10. 52 Bij het risico rond brandschade wordt in de toelichting aangegeven dat de 

gemeente is verzekerd tegen brand- en stromschade. In 2018 zijn we 

geconfronteerd met het fenomeen (en daaruit voortvloeiende kosten) 

droogteschade. Het lijkt verstandig ook op het punt van openbare ruimte i.r.t. 

onderhoud en mogelijke andere oorzaken naar het risicoprofiel te kijken.

Lont Ja er wordt naar het risicoprofiel gekeken. Rijnders / 

Scholtens / 

Eekels / v. 

Bodegraven

11. 59 De netto schuldquote is gestegen van 6 naar 25%. Dit is een verviervoudiging. 

Gesteld wordt dat de verhouding tussen de schulden en de totale baten “naar 

algemene maatstaven” nog steeds verantwoord is. Wie heeft deze “algemene 

maatstaven” vastgesteld en wie heeft geconstateerd dat deze “algemene 

maatstaven” ook voor Oudewater op een verantwoorde wijze gehanteerd 

kunnen worden?

Lont Het kenmerkende van “algemene maatstaven” is dat ze niet specifiek vastgesteld zijn, maar 

wel algemeen erkend en gehanteerd worden. De VNG geeft ook geen vastomlijnde richtlijn, 

maar adviseert om bij een schuldquote hoger dan 130% de schuldenlast af te bouwen.  

Oudewater zit nog ver onder deze norm. 

Rijnders / 

Ouwerkerk

12. 109 Is aan te geven welke onttrekkingen en welke toevoegingen in 2018 aan de 

Algemene Reserve hebben plaats gevonden?

Lont Zie de bijlage voor de mutaties. Rijnders / Kole

13. geen Recent zijn we geconfronteerd met het ontbreken van het Oranje Bolwerck op 

de balans. Dit is voor 2019 gecorrigeerd, hoe is dit in 2018 verwerkt in de 

jaarstukken?

Lont  Zie beantwoording in de raadsinformatiebrief 19R.00178. Dit is verwerkt in de jaarrekening 

2018.

Rijnders / Kole
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1. 2 Op blz. 2 staat het totaalbedrag wat overgeheveld wordt naar 2019. Jaarlijks 

worden dit soort bedragen overgeheveld naar het volgende jaar. Wat doet de 

organisatie om de werkplanning en budgetcontrole te verbeteren? Dit om te 

voorkomen dat planningen niet gehaald worden en budget overgeheveld moet 

worden.

Lont De budgetoverhevelingen vanuit 2018 naar 2019 zijn 

budgetten waar een gegronde motivatie aan ten grondslag 

ligt om tot overheveling in aanmerking te komen. Zie 

raadsvoorstel 19R.00129. In de bestuursrapportage wordt 

hier verantwoording over afgelegd.

Rijnders / Kole

2. 57 Welke gevolgen heeft het negatieve resultaat (resultaat excl. vrijgevallen 

reserves) op het weerstandsvermogen van Oudewater? En is het 

weerstandsvermogen nog voldoende om de negatieve resultaten van de 

komende jaren op te vangen?

Lont De ratio weerstandsvermogen daalt dan van 2,06 naar 1,86. 

Deze ratio moet minimaal 1,0 zijn.

Rijnders / Kole

3. 90 Graag ontvangen wij een specificatie van de bedrijfsgebouwen (economisch 

nut).

Duindam Zie de bijgevoegde specificatie Rijnders / 

Oosterlaken

Technische vragen over jaarstukken Oudewater 2018

Partij:  D66-VVD
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 -  Onafhankelijken: graag ontvangen we een overzicht over de historie van de waardering van Oranje 

Bolwerk? 
Lont

Alle gronden die te maken hadden met het scholenplan zijn door een onafhankelijke taxateur getaxeerd. De getaxeerde waarde is tot 

stand gekomen door een onafhankelijk taxateur in het kader van het scholenplan. Hierbij zijn alle vrijgekomen gronden getaxeerd. Al 

deze gronden zijn inmiddels verkocht, waarbij de opbrengst in de AR is gestort, behoudens het perceel van 1,5 miljoen. In het saldo 

van de algemene reserve was de 1,5 miljoen altijd al als raming opgenomen. Deze systematiek is destijds opgenomen op advies van 

de provincie. Zie voor verdere toelichting de raadsinformatiebrief 19R.00178.

 -CDA: jaarschijf 2022 van masterplan binnenstad (in raadsvoorstel staat wel reeks, maar niet de 

‘’verborgen’’ reeks van latere jaren).
Lont

In het raadsvoorstel het Masterplan Binnenstad Oudewater, jaarschijf 2019 staat de oorspronkelijke reeks meerjarig van 2019 t/m 

2025. Een investering van 4.329.000 (dus zonder ondergronds) en dan kapitaalslasten van 68.272; 161.305; 186.445; en vanaf 2022 

230.873. 

 In beslispunt 8 van het raadsvoorstel wordt voorgesteld de reserve binnenstad over te hevelen naar de 

reserve wegen. Graag motivatie voor deze keus 

Lont In de programmabegroting 2018-2021 van Oudewater is onder meer het volgende opgenomen over het Masterplan Binnenstad: ‘Voor 

voorbereidingskosten en andere kosten in kader van het Masterplan - die niet via kapitaallasten kunnen worden gedekt - wordt 

voorgesteld om de bestemmingsreserve wegen te herbestemmen tot een bestemmingsreserve binnenstad. Er is ruim € 2 ton in deze 

reserve beschikbaar en concrete voorstellen voor aanwending hiervan worden aan de Raad voorgelegd’. De raad is toen tijdens de 

besluitvorming akkoord gegaan met het volgende besluitpunt: Herbestemmen van de bestemmingsreserve wegen voor het volledige 

bedrag van € 233.794 tot bestemmingsreserve binnenstad. In het boekjaar 2018 zijn er geen onttrekkingen geweest aan deze 

gevormde reserve; de eindstand per 31-12-2018 bedraagt € 467.588. De reserve wordt niet meer gebruikt en kan worden 

overgeheveld. De meest voor de hand liggende reserve om naar over te hevelen, is de bestemmingsreserve wegen en wel om twee 

redenen: 1. De reserve binnenstad is ooit gevoed uit de reserve wegen. 2. Het Masterplan gaat voor een fors gedeelte over 

reconstructie van wegen.


